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Protokół  Nr  VI/2019 
z  sesji  Rady  Gminy  Sienno 

odbytej  w  dniu  01 kwietnia  2019  roku 
 
      Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy od godziny 9.00 do  godziny 11.20. 
 
W sesji uczestniczyli: 
1.Radnych Rady Gminy                                                                                             -  14   
2.Wójt Gminy Sienno                                                                                                 -  Mariusz Strąk 
3.Sekretarz  Gminy                                                                                                     -  Piotr  Dąbrowski 
4.Kierownik ZUK Sienno                                                                                           -  Andrzej Lorek 
5.Kierownik GOPS Sienno                                                                                         -  Dorota Podsiadło 
6.Sołtysi sołectw gminy Sienno                                                                              -  23 osoby 
 
Porządek obrad:            
1.Otwarcie obrad. 
2.Przyjęcie protokołu Nr V/2019 z sesji odbytej w dniu 25 lutego 2019 roku. 
3.Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy. 
4.Sprawozdanie z realizacji zadań przez GOPS Sienno w  2018  roku. 
5.Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
   Alkoholowych za 2018 rok. 
6.Sprawozdanie z realizacji Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
    bezdomności zwierząt na terenie gminy Sienno w 2018 roku. 
7.Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej  
    Województwu Mazowieckiemu. 
8.Przyjęcie uchwały w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów  
    komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
9.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie 
    Gminy Sienno. 
10.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 2019 rok. 
11.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sienno  
      na lata 2019-2026. 
12.Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków stanowiących dochody 
      gminy, określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz ustalenia terminu wpłaty podatków. 
13.Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie 
      odpadami komunalnymi w drodze inkasa. 
14.Informacja na temat korespondencji wpływającej do Rady Gminy. 
15.Interpelacje i wnioski. 
            
Przebieg  obrad : 
Ad.1.Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz.  Powitał Wójta Gminy, radnych,  
zaproszonych gości, sołtysów i pracowników administracji obecnych na sesji. Po sprawdzeniu listy 
obecności stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecna usprawiedliwiona 
była radna Sylwia Borek. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż porządek został przyjęty.  
Przystąpiono do jego realizacji. 
 
Ad.2.Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr V/2019 z sesji Rady Gminy Sienno odbytej w dniu 25 lutego 
2019 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 
Rada przyjęła protokół Nr V/2019 z sesji odbytej w dniu 25 lutego 2019 roku, jednogłośnie, 14 
głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.3.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy w okresie pomiędzy 
sesjami informując o następujących sprawach: 
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- wydano dziewięć zarządzeń; 
- skierowano do Rady Gminy siedem projektów uchwał; 
- dokonano wyboru sołtysa sołectwa Wierzchowiska Drugie; 
- zawarto umowę z urzędem marszałkowskim na udzielenie dotacji na modernizację świetlic  
   w Janowie i Kadłubku; 
- dokonano wyboru wykonawcy i podpisano umowę na realizację  „Otwartych stref aktywności  
   w Siennie, Janowie, Tarnówku i Nowej Wsi” , jest to firma APIS POLSKA SP. z o.o. Jarosław za cenę 
   123.009,84 zł brutto. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz udzielił głosu Prezesowi OSP w Aleksandrowie 
Dużym. 
Prezes OSP w Aleksandrowie Dużym Mieczysław Michalec podziękował za wybudowanie, 
wykończenie i wyposażenie świetlicy w Aleksandrowie Dużym, przekazał zaproszenie na uroczyste 
otwarcie świetlicy. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.4.Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Siennie Dorota Podsiadło zreferowała 
sprawozdanie z działalności GOPS w Siennie za 2018 rok oraz realizacji zadań z zakresu wspierania 
rodziny i systemu pieczy zastępczej. Kwota wydatku na realizację zadań w zakresie pomocy społecznej 
wynosiła w 2018 roku 1.251.456,68 zł, w tym  529.410,61 z budżetu Wojewody, 716.672,07 z budżetu 
gminy i 5.374,00 zł z funduszu pracy. W 2018 roku z pomocy skorzystało 607 osób z 253 rodzin, 
nastąpił nieznaczny wzrost z uwagi na powiększenie się grupy osób z orzeczoną niepełnosprawnością. 
Przedstawiła dane liczbowe dotyczące wypłaconych świadczeń. Przedstawiła realizację zadań               
przy współpracy z Biurem Projektowym Inspires w ramach projektu Kierunek Praca, w którym 
uczestniczyło 36 osób. Części osób udało się uzyskać zatrudnienie,  w ramach tego projektu 
odnowiono również pomieszczenia GOPS. Omówiła realizację zadań w zakresie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, dożywiania uczniów, przekazywania 
żywności w ramach współpracy z RBŻ oraz  zadania  wykonywane w zakresie usług opiekuńczych. 
Omówiła realizację zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej. Podziękowała 
radnym i sołtysom za pomoc przy realizacji działań  w środowisku. 
Radna Cecylia Małaczek zapytała, w jakiej grupie wiekowej są świadczeniobiorcy, a jeśli są to osoby 
starsze, to czy GOPS występuje o alimentację do dzieci. 
Kierownik GOPS Dorota Podsiadło odpowiedziała, iż zgodnie z ustawą każdy taki przypadek jest 
badany i sprawdzany pod kątem możliwości ponoszenia odpłatności, ale nie było dotychczas sytuacji 
alimentacji. Zazwyczaj są to osoby samotne lub z rodzin o bardzo niskich dochodach.  Zdarzają się 
przypadki, że rodzina zgłasza wniosek o umieszczenie osoby ale go wycofuje, kiedy w trakcie 
rozmowy wynika, że dochody są wysokie i GOPS  będzie występował o alimentację. 
Radny Bohdan Przydatek zapytał kierownik GOPS, czy analizowała sytuację i ma rozeznanie jaki jest 
wpływ świadczenia 500+ na zmniejszenie ubóstwa na terenie gminy. Wskazał, iż z przedstawionych 
danych  wynika, że 10% ogółu mieszkańców gminy otrzymuje pomoc i zapytał, czy świadczenie 500+ 
jest rzeczywiście wsparciem dla tych rodzin. 
Kierownik GOPS potwierdziła, iż jest to dla rodzin pomoc i jednocześnie wyjaśniła, iż świadczenie 
500+ nie jest wliczane do dochodu rodziny. Nie jest brane pod uwagę przy przyznaniu zasiłku stałego, 
celowego, czy też przy ustalaniu dochodu do wydania żywności, gdzie brane jest pod uwagę 200% 
kryterium, tj. 1.004 zł na osobę w rodzinie. 
Radny Bohdan Przydatek wskazał, iż wynika stąd, że 500+ nie poprawiło sytuacji, tj. nie zmniejszyło 
ilości osób korzystających z pomocy społecznej.  
Kierownik GOPS wyjaśniła ponownie, iż nastąpił nieznaczny wzrost świadczeniobiorców z uwagi na 
większą liczbę osób z orzeczeniami o niepełnosprawności. 
Radny Julian Siwek zapytał,  jakie jest kryterium dochodowe przy przyznawaniu żywności. 
Kierownik GOPS odpowiedziała, iż jest to 200%  kryterium określonego przepisami, tj. 1004 zł. 
Radna Cecylia Małaczek zwróciła uwagę, że kryterium jest bardzo wygórowane,  przeciętny 
mieszkaniec nie ma takiej kwoty dochodu i każdy mógłby się zgłosić po żywność. 
Radny Julian Siwek wskazał, iż dochody rolników w większości nie przekraczają 1000 zł i każdy  
mógłby skorzystać z tej formy pomocy.  
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Kierownik GOPS wyjaśniła, iż każdy kto spełnia kryterium otrzyma żywność. Już w br.  liczba osób 
korzystających jest wyższa, niż w roku ubiegłym. 
 Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz  zwrócił uwagę, iż niekiedy wykorzystanie tych 
darów nie jest prawidłowe. 
Kierownik GOPS poprosiła, aby zgłaszać każdy taki napotkany przypadek np. sprzedawania 
produktów pochodzących z darów, są to produkty specjalnie oznakowane. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do sprawozdania GOPS  
Członek Komisji Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury Jolanta Makuch odczytała opinię komisji. Komisja 
oceniła pozytywnie funkcjonowanie GOPS w 2018 roku. 
Przewodniczący zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.5.Kierownik GOPS w Siennie Dorota Podsiadło omówiła realizację Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2018 roku. 
Radny Bohdan Przydatek zapytał, ile osób udało się Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych  wyprowadzić z nałogu. 
Kierownik GOPS odpowiedziała, iż udało się wyprowadzić dwie osoby z 35 , które były zaproszone na 
rozmowę z komisją. Kierownik GOPS wskazała, iż komisja nie prowadzi terapii tylko motywuje do 
podjęcia leczenia, terapia odbywa się w innych ośrodkach. Jest to całe spektrum działań,  długotrwały 
proces i nawet te dwie osoby są sukcesem.  Kierownik GOPS zwróciła uwagę, że równolegle powinna 
odbywać terapia z członkami rodziny osoby uzależnionej, osobami współ uzależnionymi, co jest 
bardzo istotnym elementem terapii. 
Radny Paweł Pastuszka podziękował kierownik GOPS za szybką reakcję na jego zgłoszenie i udzielenie 
pomocy osobie z jego terenu. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do sprawozdania. 
Członek Komisji Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury Jolanta Makuch odczytała opinię komisji. Komisja 
oceniła pozytywnie sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych  w 2018 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.6. Wójt  Gminy Mariusz Strąk omówił sprawozdanie z realizacji programu ochrony zwierząt                       
i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy w 2018 roku. Realizując założenia programu 
zawarto umowę nr 1/OZ/2018 na świadczenie opieki nad zwierzętami bezdomnymi z podmiotem 
Dariusz Kazimierski Przychodnia Weterynaryjna z siedzibą ul. Kościuszki 12, 27-300 Lipsko.  Zawarto 
również umowę nr 3/OZ/2016 na przekazywanie odłowionych zwierząt do schroniska z podmiotem 
Zakład Unieszkodliwiania Odpadów „Janik” Sp. z o.o. z siedzibą  ul. Henryka Sienkiewicza 91, 27-400 
Ostrowiec Świętokrzyski. Realizacja programu pozwoliła na zapewnienie opieki zwierzętom                  
w najpilniejszych przypadkach. Opieką objęto w szczególności psy porzucane przez dotychczasowych 
właścicieli. Zwierzęta te zagubione, wałęsające się, stwarzające zagrożenie dla ludzi, ranne                           
w wypadkach komunikacyjnych, pozostające dłuższy okres bez opieki były odławiane przez lekarz 
weterynarii. Zwierzęta po obserwacji i leczeniu były przekazywane do schroniska lub do adopcji 
bezpośrednio z miejsca czasowego przetrzymywania. Mimo corocznej realizacji programu na terenie 
Gminy Sienno nie zaobserwowano zmniejszenia się zjawiska bezdomności zwierząt.  
W ramach programu opieką objęto  27  psów oraz 1 kot w tym: przekazane bezpośrednio do adopcji – 
15 sztuk, przekazane do schroniska - 3 sztuki, uśpione ze względu na agresję lub stan zdrowia - 10 
sztuk (w tym po wypadkach: 4 psy i 1 kot).  Koszt realizacji programu wyniósł 37 930,35 zł  brutto. 
Wójt nadmienił, iż realizacja programu nie zmniejszyła skali problemu dlatego proponuje rozważenie 
dofinansowania do sterylizacji i zawarcie tego w programie na przyszły rok. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek  
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie realizację programu wskazując na konieczność 
podjęcia działań mających na celu zmniejszenie skali bezdomności zwierząt.  
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
Radny Krzysztof Sieczka opuścił sesję. 
 
 
 



4 

 

Ad.7. Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Mazowieckiemu.  Wyjaśnił, iż w poprzedniej uchwale nie 
wpisano pełnej nazwy zadania.  Poprawiamy zapis wpisując nazwę  zgodnie z tym, jak została 
określona w projekcie. 
Radna Jadwiga Gajos zapytała, czy jest już podjęta decyzja odnośnie terminu rozpoczęcia prac. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk odpowiedział, iż nie ma jeszcze decyzji, w tym miesiącu zostanie 
przekazana do województwa całość dokumentacji i dopiero po podpisaniu porozumienia gmina będzie 
zabiegać o jak najszybsze wykonanie tego chodnika wraz ze wzmocnieniem konstrukcji jezdni.   
Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek  
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr VI/48/2019 w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy rzeczowej Województwu Mazowieckiemu  jednogłośnie, 13 głosami za, na ustawowy skład 15 
radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.8.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił projekt uchwały w sprawie sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                             
i zagospodarowania tych odpadów. Wskazał, iż zmiana zasad jest konsekwencją zmian w  ustawie            
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z dnia 08 lipca 2018 roku,  z mocy której wprowadzona 
została segregacja u podstaw. Sekretarz omówił szczegółowo sposób i zakres świadczenia usług              
w zakresie odbierania odpadów komunalnych. 
Radny Julian Siwek zapytał, gdzie można odstawiać zużyte duże opony. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski odpowiedział, iż gmina ma obowiązek zagospodarowania odpadów 
komunalnych a jest ściśle określone, co jest takim odpadem. Duże opony nie są odpadem komunalnym 
i nie będą odbierane przez firmę. Jest to odpad produkcyjny i każdy musi to sobie w jakiś sposób 
zorganizować.  
Radny Julian Siwek zasugerował, aby gmina znalazła taką firmę, która raz na jakiś czas przejechałaby 
po terenie gminy i pozbierała opony.  Jest tego dużo na terenie gminy i na pewno byłoby to z korzyścią 
dla firmy odbierającej i dla mieszkańców. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk obiecał zorientowanie się w temacie. 
Radny Andrzej Ładak zapytał, co z odpadami rolniczymi typu worki po nawozach, opakowania po 
środkach ochrony roślin. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski odpowiedział, że nie są to odpady komunalne i firma nie będzie ich 
odbierać, są to odpady produkcyjne. 
Radna Jadwiga Gajos zapytała,  czy popiół będzie się zaliczał do odpadów zmieszanych. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski odpowiedział, że popiół należy zbierać do pojemników na odpady 
zmieszane.  
Radny Andrzej Ładak przypomniał, iż kiedyś po terenie gminy jeździły trzy samochody, które zbierały 
odpady produkcyjne. 
Radny Paweł Pastuszka potwierdził i poinformował, iż to była firma prywatna ze Starachowic. 
Radna Lidia Łepecka zapytała, czy wiadomo już jakie będą ceny za odbiór odpadów, bo słychać jest             
z innych gmin, które już to wprowadziły, że ceny wzrosły. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski odpowiedział, iż na razie nie możemy rozmawiać o cenach. Ceny 
będą ustalane dopiero po przetargu, kiedy znane będą koszty. 
Radna Jolanta Makuch zapytała , czy stare okna lub szkło ze zbitych szyb odbierane będzie jako odpad 
wielkogabarytowy. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski odpowiedział, iż jest to odpad budowlany zbierany do dużych 
worków typu big-bag. 
Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek 
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr VI/49/2019  w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 
jednogłośnie, 13 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. Następnie zarządził przerwę w obradach do 
godziny 10.40.  
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Ad.9.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił uchwałę w sprawie zmian w Regulaminie 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sienno. Wskazał, iż zmiana jest konsekwencją 
zmian przyjętych w poprzedniej uchwale, wszystkie przyjmowane dla gminy regulacje muszą być ze 
sobą spójne. Zmieniany jest cały rozdział 3 opisujący system zbierania odpadów komunalnych. 
Sekretarz Gminy poinformował, iż koloryt pojemników i worków jest jednolity dla całego kraju. Papier 
– kolor niebieski, szkło – zielony, metale i tworzywa sztuczne – kolor żółty, odpady ulegające 
biodegradacji – kolor brązowy.  Sekretarz Gminy nadmienił, iż obydwie uchwały podlegały 
zaopiniowaniu przez PIW i uzyskały opinię pozytywną. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek 
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                     
w sprawie zmian w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sienno. 
Rada przyjęła uchwałę Nr VI/50/2019  jednogłośnie, 13 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.10.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale 
budżetowej na 2019 rok. Na wstępie poprosił o uwzględnienie dodatkowej zmiany polegającej na 
wprowadzeniu po stronie dochodów i wydatków kwoty 250,00 zł na realizację projektu Karta Dużej 
Rodziny. Następnie omówił zmiany po stronie dochodów i wydatków.  W dochodach w rozdziale 
75095 zwiększenie planu dochodów o kwotę 36.886,00 zł z tytułu refundacji  z PUP w Lipsku części 
wynagrodzeń  i pochodnych pracowników zatrudnionych w ramach prac publicznych; w rozdziale 
75801 zmniejszenie planu dochodów o kwotę 171.793,00 zł z tytułu subwencji oświatowej wg 
informacji  Ministra Finansów o ostatecznych kwotach subwencji; w rozdziale 85295 zwiększenie 
planu dochodów o kwotę 1.992,00 zł z tytułu refundacji części świadczeń z PUP w Lipsku wypłacanych 
w ramach prac społeczno-użytecznych. W wydatkach w rozdziale  75095 zwiększenie planu 
wydatków o kwotę 36.886,00 zł na wynagrodzenia i pochodne pracowników zatrudnionych w ramach 
prac publicznych; w rozdziale 75412 zwiększenie planowanych wydatków  o kwotę 11.000,00 zł na 
przebudowę podjazdu do garaży Ochotniczej Straży Pożarnej w Aleksandrowie Dużym; w rozdziale 
85154 zwiększenie planu wydatków o kwotę 20.000,00 zł na realizację Gminnego Programu 
Profilaktyki i Przeciwdziałania Alkoholizmowi ze środków za wydane zezwolenia nie wydatkowanych 
w latach ubiegłych; w rozdziale  85295 zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.992,00 zł na 
świadczenia osób zatrudnionych w ramach prac społeczno-użytecznych  oraz w rozdziale 90026 
zwiększenie planowanych wydatków o  kwotę 7.500,00 zł na realizację kolejnego etapu programu 
usuwania azbestu współfinansowanego z WFOŚiGW w Warszawie  w części finansowanej przez 
Gminę. Przychody zwiększają się  o 210.293zł. z tytułu wolnych środków.  
Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów poinformował,  iż  Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr VI/51/2019 w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 2019 rok 
jednogłośnie, 13 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.11. Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Sienno na lata 2019-2026. Zmiany są konsekwencją wprowadzonych 
zmian budżetowych. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż  
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr VI/52/2019  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Sienno na lata 2019-2026 jednogłośnie, 13 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
 Ad.12.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski poinformował, iż w dniu 25 marca odbyły się wybory sołtysa 
wsi Wierzchowiska  Drugie. Sołtysem został wybrany Pan Zygmunt Pietruszka. W związku z tym 
uzupełniony zostaje załącznik w uchwale w sprawie poboru podatków stanowiących dochody gminy, 
określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz ustalenia terminu wpłaty podatków poprzez 
dodanie wiersza 36 i wpisanie nazwiska wybranego sołtysa jego miejsca zamieszkania i terenu inkasa. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek 
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr VI/53/2019  w sprawie poboru podatków stanowiących dochody gminy, 
określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz ustalenia terminu wpłaty podatków jednogłośnie, 
13 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.13. Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski udzielił wyjaśnień w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze 
inkasa. Podobnie jak w poprzedniej uchwale uzupełnia się załącznik o poz. 36  po dokonaniu wyboru 
sołtysa wsi Wierzchowiska Drugie.  
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek 
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr VI/54/2019  w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa jednogłośnie, 13 głosami za, na ustawowy 
skład 15 radnych. 
 
Ad.14.Przewodniczacy Rady Gminy Roman Markiewicz poinformował o pismach jakie wpłynęły do 
Rady Gminy.  Do wiadomości Rady Gminy wpłynęło pismo rozgłośni radiowej Twoje Radio Lipsko 
dotyczące wsparcia finansowego na przebudowę systemu nadawczego.  Przewodniczący Rady Gminy 
odczytał pismo.  Kolejne pismo wpłynęło drogą mailową na adres rady gminy, przekazane z kancelarii 
Prezesa Rady Ministrów. Pismo dotyczy sprawy remontu drogi i zostanie przekazane do Komisji Skarg 
Wniosków i Petycji. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.15.Przewodniczący  Rady Gminy Roman Markiewicz przekazał,  aby radni, którzy jeszcze tego nie 
zrobili,  złożyli do księgowości oświadczenia o numerze kont bankowych do przekazywania należności 
za ryczałt. Następnie Przewodniczący Rady Gminy przypomniał o obowiązku złożenia oświadczenia 
majątkowego do dnia 30 kwietnia oraz poinformował, iż z powodu choroby pracownika w dniu 
dzisiejszym sołtysi nie będą mieli wypłaconej diety za udział w sesji. Przewodniczący Rady Gminy 
udzielił głosu Kierownik GOPS w Siennie. 
Kierownik GOPS w Siennie Pani Dorota Podsiadło udzieliła informacji na temat działań prowadzonych 
przez jej fundację w celu utworzenia  ośrodka wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie.  Podziękowała 
za pomoc i wsparcie, dzięki czemu kontynuuje swoje starania, pomimo  chwil zwątpienia. Utworzenie 
takiego ośrodka nie jest prostą i łatwą sprawą. Rozmawia z wieloma ludźmi na różnych szczeblach,  z 
politykami, starając się o pozyskanie poparcia.  Był już taki moment , że chciała zrezygnować ,  bo 
wydawało się, że wyczerpały się jej możliwości.  Dostała jednak ogromne wsparcie  od osób z tego 
terenu, impuls żeby się nie poddawać i dzięki temu kontynuuje działania. Podziękowała  radnym, 
sołtysom za zbieranie podpisów na listach popierających zamiar utworzenia ośrodka.  Ta inicjatywa 
wyszła ze społeczeństwa i jeśli zamiar się powiedzie, będzie to zasługa wszystkich.  Poinformowała, iż 
podpisy zbierane są również w Radomiu, Iłży, a nawet w sąsiednim województwie. Zaznaczyła, że nie 
ma pewności, czy jej zamiar się powiedzie, czas jest krótki, bo do sierpnia musi podjąć decyzję co do 
nieruchomości w Aleksandrowie planowanej na ośrodek. Podejmuje różne działania,  ostatnio zrodził 
jej się pomysł nagrania spotu. Nie ma pewności czy to się uda i jakie będą tego efekty. Na koniec 
wypowiedzi podziękowała raz jeszcze wszystkim – Wójtowi Gminy, Przewodniczącemu Rady Gminy,  
radnym i sołtysom za pomoc,  bo gdyby nie to wsparcie i słowa otuchy jakie otrzymuje byłoby jej 
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trudno kontynuować działania.  Jakie będą efekty jej wysiłku pokaże czas. Podziękowała Sekretarzowi 
Gminy za pomoc w rozwiązywaniu trudnych spraw, za pomoc w każdej sprawie z jaką się zwraca. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz odczytał wniosek sołtysów o podwyższenie im diet 
za udział w sesji z kwoty 70 zł do kwoty 110 zł. Sołtysi argumentowali wniosek tym, iż uczestnictwo 
sołtysów w sesjach jest niezbędne, ponieważ mieszkańcy oczekują bieżących informacji dotyczących 
lokalnych spraw w gminie i byłoby rekompensatą za czas poświęcony na udział w sesji a także innych 
czynności związanych z wykonywaniem funkcji sołtysa. Wskazywali również, iż  w sąsiednich gminach 
sołtysi od dłuższego czasu pobierają wyższe diety. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż 
wniosek zostanie przekazany do stosownej komisji, a następnie udzielił głosu Wójtowi Gminy. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk przekazał informacje, jakie pojawiły się  w  ostatnim czasie. W ubiegłym 
tygodniu Wójt przeprowadził rozmowę ze Starostą Powiatu Lipskiego,  który przyjechał do gminy 
Sienno w sprawie modernizacji drogi Jawor Solecki – Sienno. Starosta zwrócił się z prośbą o wsparcie 
finansowe w realizacji tego zadania w wysokości 10% ceny kosztorysowej.  Wójt podał, iż cena 
kosztorysowa  to 8.885.902 zł, zatem Gmina Sienno musiałaby dołożyć do tego zadania 888.590 zł, tj. 
praktycznie 900.000 zł, a na taki wydatek gminy Sienno nie stać.  Powiat widocznie postrzega Sienno, 
jako bogatą gminę, bo są jeszcze dwie inne prośby o wsparcie. Wójt podkreślił,  iż gmina ma do 
realizacji zadania własne, na które trzeba było  zabezpieczyć środki  dbając przy tym o to,  aby sytuacja 
finansowa gminy była stabilna. Poddał pod dyskusję propozycję dofinansowania 10% wartości robót. 
Następnie poinformował, iż wpłynęło pismo od Pani Niny Siejko dyrektor szpitala w Lipsku. Odczytał 
treść pisma. Dyrektor szpitala zwróciła  się z prośbą o dofinansowanie w kwocie 10.000 zł na zakup 
systemu kompresji klatki piersiowej niezbędnego do wyposażenia ambulansu medycznego, który 
ułatwiłby pracę zespołowi ratownictwa medycznego. Koszt całkowity zakupu tego sprzętu wynosi 
około 50.000 zł. Pani dyrektor podała też w piśmie, iż w 2018 roku z terenu gminy Sienno leczyło się 
w szpitalu 2.618 pacjentów oraz że szpital znajduje się w trudnej sytuacji finansowej i że w sprawie 
zakupu sprzętu zwróciła się do wszystkich gmin w powiecie.  Następnie Wójt Gminy poinformował o 
kolejnym piśmie w sprawie dofinansowania do zakupu samochodu na potrzeby policji. Odnosząc się 
do przedstawionych pism Wójt wskazał, iż w zeszłym roku Gmina Sienno była jedną z dwóch gmin             
w powiecie lipskim, która przekazała środki finansowe na zakup aparatu EKG i  poddał temat 
udzielenia wsparcia na zakup sprzętu dla szpitala do przedyskutowania i rozważenia.  Odnosząc się do 
wniosku Wójt Gminy wskazał, iż zakup sprzętu jest to na pewno zwiększenie bezpieczeństwa 
pacjentów, bo od 01 kwietnia w karetce pogotowia nie będzie lekarza, tylko ratownik medyczny. Tak 
więc z jednej strony zmniejsza się to bezpieczeństwo zabierając lekarza z obsady zespołu 
ratowniczego, a drugiej strony prosi się o środki finansowe argumentując zwiększeniem 
bezpieczeństwa. Wójt Gminy zaznaczył, iż budżet gminy nie jest workiem bez dna, gdzie można te 
środki rozdawać na różne strony. Wskazał, iż Gmina ma zadania własne, za które odpowiada i chciałby 
aby tych zadań zrealizować jak najwięcej.  Do tej pory udawało się to, ale w tej chwili  skala żądań 
przybrała ogromny rozmiar.  Gminy nie stać, aby aż tyle środków przekazywać na pomoc dla powiatu. 
Radny Paweł Pastuszka przekazał prośbę mieszkańców Dębowego Pola o zmianę usytuowania 
przystanków autobusowych, przeniesienie ich w pobliże miejsce, gdzie gromadzą się dzieci 
dojeżdżające do szkoły. Przewoźnik nie będzie się zatrzymywał  w miejscu nieoznakowanym jako 
przystanek, a obecne przystanki są w miejscach oddalonych znacznie od miejsca gromadzenia się 
dzieci. 
Sołtys wsi Dębowe Pole wyjaśniła, iż chodzi o dołożenie jednego przystanku. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk wyjaśnił, iż zwiększenie liczby przystanków wymaga przyjęcia uchwały. 
Poprosił o uszczegółowienie wniosku z podaniem numeru działki oraz nazwiska właściciela posesji, na 
której ma być przystanek usytuowany  i złożenie wniosku na piśmie na sekretariat urzędu gminy. 
Radny Paweł Pastuszka zapytał o drogę Stara Wieś – Grabowiec za budynkami. Czy jest możliwe 
uzyskanie dofinansowania z programów, które się pojawiły i czy będzie składany wniosek. Prosił 
również o zgłoszenie na piśmie do PZD usunięcia starych drzew przy drodze powiatowej na wysokości 
stawów w Krzyżanówce. Sprawę te zgłaszał ustnie ale proszono, aby gmina wystąpiła z pismem.  
Wójt Gminy Mariusz Strąk w odpowiedzi na zapytania radnego wyjaśnił, iż został uruchomiony  
program z Funduszu Dróg Samorządowych, ale wszelkie parametry techniczne, jakie są wymagane  
obowiązują z wcześniejszego rozporządzenia, gdzie określona została minimalna szerokość asfaltu na 
5 mb plus pobocza. Wójt wskazał, iż trudno będzie uzyskać takie parametry techniczne naszych dróg 
lokalnych, aby skorzystać z dofinansowania w ramach tego programu. Jeśli nie uzyskamy takich 
parametrów nie ma sensu składanie wniosku, bo będzie odrzucony na wstępnym etapie.  
Radny Paweł Pastuszka poinformował, iż ta droga Stara Wieś – Grabowiec ma 12 mb szerokości.  
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Wójt Gminy odpowiedział, iż jeśli faktycznie okaże się, że ta droga posiada odpowiednie parametry  
wniosek zostanie złożony. 
Radny Julian Siwek wypowiedział się w sprawie wniosku o dofinansowania na zakup sprzętu 
medycznego.  Skoro Gmina Sienno dołożyła na zakup sprzętu w ubiegłym roku, niech w tym roku inne 
gminy finansują, my mamy teraz własną służbę zdrowia. 
Wójt Gminy wyjaśnił, iż na jednej z komisji była dyskusja nad wyposażeniem naszego ośrodka zdrowia 
i zakupu aparatu do rehabilitacji. Taki aparat tzw. kombajn rehabilitacyjny posiadający trzy funkcje 
kosztuje 14.000 zł i Wójt uważa, że to jest zakup jak najbardziej wskazany, a swoją powinność 
odnośnie dofinansowania szpitala gmina spełniła w roku ubiegłym. Wójt wskazał, iż gmina nie 
odchodzi od swoich powinności i wspomogła szpital, bo nasi mieszkańcy korzystają z tych usług,  ale 
musimy w sposób rozsądny gospodarować naszymi środkami. W ubiegłym roku gmina kupiła 
urządzenie do szpitala, więc w tym roku możemy sobie odpuścić, a doposażyć nasz ośrodek zdrowia          
w potrzebny sprzęt do rehabilitacji mieszkańców gminy.  
Radny Bohdan Przydatek odniósł się do poruszanych spraw. Odnośnie dofinansowania do szpitala 
uważa, że jeśli gmina miałaby pomóc, to maksymalnie  kwotą 5.000 zł.  Jeśli chodzi o pomoc policji jest 
zdania, że pomoc finansowa jest zbędna, gdyż gmina już udziela policji pomocy w formie rzeczowej 
garażując całorocznie sprzęt policji bezpłatnie w ZUK i tak można odpowiedzieć na ich wniosek.  
Następnie radny odniósł się do  problemu dofinansowania do dróg. Przedstawił dane liczbowe                       
z zakresu długości dróg powiatowych w gminach terenu Powiatu Lipskiego, ilości wykonanych 
odcinków i wysokości dofinansowania przez gminy wskazując na występujące różnice.  Ilość dróg 
powiatowych na terenie powiatu wynosi 317 km, z czego w gminie Sienno jest 72 km, co stanowi 
niemal 23%. W latach 2010 – 2018 powiat wykonał na terenie gminy Sienno 3km 180 mb drogi, 
natomiast w innych gminach te ilości wynosiły np. Lipsko 16 km, Solec 15 km,  Rzeczniów ponad 15 
km, Ciepielów 15 km. Wyraził opinię, że powiat powinien najpierw dorównać gminę Sienno do innych 
gmin, bo nasza  gmina została potraktowana „po macoszemu” i wskazał, że jest to punkt wyjścia do 
rozmów ze Starostwem.  Dalej wyjaśniał, że jeśli udział procentowy powiatu w budowie drogi                     
w gminie Solec wynosi 40% a w gminie Sienno 4,4%,  to widać znaczną dysproporcję. Gmina Sienno 
ma pierwsze miejsce w ilości posiadanych dróg,  a ostanie w ilości wykonanych.  Odnośnie 
finansowania wskazał, iż w ciągu ostatnich ośmiu lat Gmina Sienno dofinansowała na budowę dróg 
powiatowych na kwotę 85.000 zł na 3 km drogi, na całkowity koszt zadania 2 mln zł,  tj. 4%.  Gmina 
Rzeczniów dała 717.000 zł tj. 9% ale przy niemal 16 km wykonanych dróg, więc trudno tu o skale 
porównawczą.  Proponowane przez powiat sfinansowanie przez gminę 10% do ceny kosztorysowej 
drogi o długości 6,9 km oznacza, że przy dofinansowaniu z zewnątrz 80% kosztów tj. około 7 mln zł, 
gmina dołoży około 1 mln zł,  a powiat resztę, ale może się okazać, że po przetargu cena będzie niższa, 
powiat dołoży niewiele a nas będzie wiązać kwota zawarta w umowie. Radny wskazał na niekorzystne 
zapisy w projekcie umowy przedłożonej przez powiat na  dofinansowanie przez gminę zadania, gdzie 
grozi się karami za nieterminowe przekazanie środków i wskazał, iż świadczy to o sposobie, w jaki 
powiat traktuje gminę. 
Radna Cecylia Małaczek  odniosła się do sensu wypowiedzi Wójta Gminy i radnego. Słuchając tych 
wypowiedzi nasuwa jej się konkluzja,  że  gmina Sienno jest od wielu lat pomijana i nic się u nas nie 
robi.  W jej ocenie jest to w gestii nas wszystkich radnych i Pana Wójta aby ten impas przełamać,  bo 
okazuje się, że inne gminy drogi mają, a my nie.  Jest bardzo ważne,  aby w tej sytuacji podjąć 
negocjacje i to jest rola Pana Wójta. Radna podkreśliła, że nie należy tego odkładać, bo  jak widać              
z roku na rok gmina będzie mieć coraz mniejsze możliwości finansowania. Musimy coś zrobić aby 
drogi powstały ,  nasze drogi nie mogą pozostać w tyle. Jest widoczne, że koszty dróg rosną.  Chociaż 
gmina ma inne ważne zadania, jak budowa szkoły muzycznej to drogi nie mogą pozostać w tyle, bo 
problemy z drogami są coraz większe, coraz trudniejsze przejazdy.  Radna przypomniała, że dwa lata 
wcześniej była mowa o dofinansowaniu do drogi powiatowej ale zostało to zadanie odłożone ze 
względu na szkołę muzyczną i podkreśliła, że nie można ciągle dopuszczać do takich sytuacji. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk sprostował, iż droga została zaniechana przez powiat. 
Radna Cecylia Małaczek wskazała, że nie możemy nadal tak postępować, bo nie będziemy mieli 
robionych dróg. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk poinformował, iż w dniu dzisiejszym zaplanowane jest spotkanie ze 
Starostą w sprawie dofinansowania do drogi Jawor Solecki – Sienno. Ze strony gminy Sienno 
uczestniczył będzie w spotkaniu Wójt Gminy , Przewodniczący Rady Gminy i Przewodniczący Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów.  Wójt poinformował , iż celem spotkania jest rozmowa o kosztach 
dofinansowania i zaznaczył, iż gmina nie ucieka od tematu i chce partycypować w jakimś stopniu                   
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w kosztach. Wójt wskazał, iż w innych gminach budowane są mniejsze odcinki w granicach około 3 km 
i wówczas jest łatwiej wygospodarować takie środki, a w gminie Sienno jest to odcinek 7 km.  Na 
początku roku nie było informacji, że taka droga będzie robiona, a przecież budżet został już 
zaplanowany na cały rok.  Dalej Wójt tłumaczył, że jeśli w środku roku budżetowego wchodzi tak duże 
zadanie to zrozumiałym jest,  że ciężko znaleźć środki. Wójt podkreślił, iż gmina nie chce uciec od 
współfinansowania tego zadania, chcemy aby droga powstała, stad dzisiejsze spotkanie i zamiar 
negocjowania ceny tej drogi. 
Radna Jadwiga Gajos sugerowała, że skoro radni  powiatowi  ustalili wysokość dofinansowania na 
10% bez uzgodnienia z gminami,  to może negocjować i zaproponować konkretną kwotę 
dofinansowania, np. 100.000 zł, bo nie jesteśmy gminą na tyle bogatą, żeby wygospodarować taką 
dużą kwotę. Poprosiła o podanie informacji na temat funkcjonowania ośrodka zdrowia  w Jaworze 
Soleckim aby mieszkańcy mieli konkretne informacje, a nie snuli domysły. 
Wójt Gminy odpowiedział w sprawie dofinansowania do modernizacji drogi, iż negocjacje ze Starostą 
będą prowadzone w takim kierunku ustalenia konkretnej kwoty i mniejszej. Odnośnie ośrodka 
zdrowia w Jaworze Soleckim Wójt Gminy poinformował, iż nazwiska lekarzy poda po podpisaniu               
z nimi umowy. Co do godzin funkcjonowania ośrodka zdrowia w Jaworze Soleckim podał, iż będzie 
zwiększony dostęp do opieki medycznej, lekarz będzie przyjmował przez pięć dni w tygodniu, a nie 
przez cztery,  jak dotychczas. Zapewnił, iż mieszkańcy będą zadowoleni z obsługi lekarskiej, bo są to 
dobrzy specjaliści. 
Radny Julian Siwek zapytał, czy  zaplanowany strajk nauczycieli nie będzie przeszkodą dla odbycia się 
egzaminów w szkole w Siennie. 
Wójt Gminy uspokoił, iż jest w stałym kontakcie z dyrektorami szkół w Siennie i w Jaworze Soleckim 
oraz że nie ma zagrożenia dla egzaminów.  Wszystkie egzaminy odbędą się zgodnie z planem, jest to 
zabezpieczone i nie ma problemu aby strajk stanowił przeszkodę dla zdających egzaminy uczniów. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przekazał informację, iż w m-cu maju lub czerwcu przygotowana 
zostanie i przekazana do mieszkańców za pośrednictwem sołtysów ulotka informacyjna dotycząca 
nowego systemu zbiórki odpadów, w której też zawarte zostaną adresy i telefony. 
Wójt Gminy podał informację na temat specjalistów zakontraktowanych w ośrodku zdrowia w Siennie. 
Będzie to ginekolog, kardiolog, diabetolog, ortopeda, z okulistą kontrakt podpisany będzie po 
doposażeniu gabinetu w podstawowy sprzęt okulistyczny. Wójt zwrócił się z prośbą do sołtysów                     
o przekazywanie w terenie  ulotek informacyjnych na temat funkcjonowania ośrodka zdrowia                           
i zachęcił wszystkich do zapisywania się.  Podkreślił, że im więcej będzie osób zapisanych, tym większe 
będą możliwości pozyskiwania nowych specjalistów. Każda złotówka przekazywana przez NFZ na 
ośrodek zdrowia będzie wydatkowana na cele lecznicze, są to środki tzw. „znaczone” i nie można ich 
przesuwać na inne zadania. 
Radny Julian Siwek zapytał Wójta, czy wiadomo coś w sprawie gazyfikacji gminy. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż spłynęły już ankiety od mieszkańców. Zebrane zostaną jeszcze od 
przedsiębiorców, zostaną zawiezione do Radomia i będziemy czekać. Wójt zapewnił, iż monitoruje 
sprawę,  jest w stałym kontakcie z PGNiG. Zadanie jest w planie i będzie realizowane. Cieszy fakt, iż 
dużo ankiet spłynęło, dużo osób jest zainteresowanych ogrzewaniem domów, a wiadomo, że im 
większy pobór, tym gaz będzie tańszy. 
Nie zgłoszono innych uwag ani wniosków. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz stwierdził, iż porządek obrad został wyczerpany                   
i zamknął  VI sesję Rady Gminy Sienno kadencji 2018 – 2023. 
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